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Bijdrage algemene beschouwingen Kadernota  2024 -2028 

Voorzitter, als Water Natuurlijk staan we voor een groene en sociale stem in het waterschap. Met 
een positieve kijk op de toekomst, een eerlijke boodschap met aandacht voor de regionale 
uitdagingen zetten we ons als Algemeen Bestuur in voor een schoon, gezond en voldoende water. 
Deze ambities vormen voor Water Natuurlijk dan ook de kern van het waterbeheer. Een goed 
waterbeheer is belangrijk voor de kwaliteit van onze leefomgeving. En dat vormt voor Water 
Natuurlijk de leidraad voor haar activiteiten en opvattingen. En dat betekent samenwerken. Want 
alleen samen met inwoners, met natuurorganisaties, met agrariërs, met gemeenten en provincies, 
met recreatie- en watersportorganisaties en met bedrijven, kunnen we het water goed beheren en 
beheersen. 

Wellicht is het allergrootste probleem de droogteproblematiek, Eén echt droge zomer kan al enorm 
veel schade toebrengen aan natuur, boeren en ook huizen. Misschien moeten we de droogte ook 
echt als het majeure probleem benoemen. Is het Dagelijks Bestuur met ons eens dat dit wellicht de 
grootste uitdaging is waar we voor staan en welke concretere toezeggingen kan en wil het Dagelijks 
bestuur geven. 

Beken en sloten mogen geen afvoerputje zijn voor chemicaliën en afval. Wij zetten ons in om 
waterverontreiniging bij de bron aan te pakken. 

Iedereen moet van water en natuur kunnen genieten. Water kom je immers overal tegen, binnen èn 
buiten de stad. Veel recreatie vindt op en rondom water plaats, waar ook veel cultuurhistorisch erfgoed 
te vinden is.  

Een toekomstbestendig waterbeheer kunnen we alleen bereiken door te investeren in nieuwe 
technologieën én in samenwerking. We bereiken meer als we beter en intensiever samenwerken met 
andere partijen en gebruik maken van hun kennis. 

In deze kadernota zijn de programmaplannen op basis van de vorige kadernota, het 
waterbeheerprogramma 2022-2027 waarin ook de benodigde investeringsruimte voor de kaderrichtlijn 
water (KRW) maatregelenpakket is opgenomen alsmede de relevante ontwikkelingen voor zover nu 
bekend, het ambitiestuk van de organisatie en het coalitieprogramma zijn opgenomen.   

Op zich kunnen we ons als Fractie water Natuurlijk vinden in de voorliggende kadernota die in 
samenspraak met het AB is opgesteld. Er wordt extra ingezet op de wateropgaven in ons werkgebied. 
Hierbij spelen keuzen als water als drager voor de vitale regio, evenwicht in het water- en 
bodemsysteem, samen en duurzaam werken, met veerkracht en vernieuwend als sleutelwoorden. Dat 
daarbij geprioriteerd wordt op basis van verplichtingen en  mogelijkheden is uiteraard logisch. 

Wel hebben we nog wat kanttekeningen/opmerkingen die we graag mee willen geven voor de 
kadernota ter voorbereiding van de begroting 2025. Deze zal als het aan ons ligt in het voorjaar 
voorbereid mogen worden, zodat we voor de zomer 2024 de nieuwe kadernota kunnen vaststellen. 
Daarbij ook voldoende handelingsperspectief bieden in de P&C cyclus voor eventuele accentverlegging 
en bijsturing. Als Algemeen Bestuur moeten we niet over de details willen gaan, maar over de 
hoofdlijnen en moeten we elkaar willen vinden. Goed om de tegenstellingen en verschillen te 
benoemen met als doel om zo met elkaar hetgeen ons verbindt te kunnen vinden . 

De kaderrichtlijn water houdt ons allen bezig. In de beantwoording op diverse vragen en ook uit de 
kadernota blijkt duidelijk het belang dat we voortvarend aan de slag zijn en blijven gaan met de 
Kaderrichtlijn water. Veel zaken lopen door in diverse projecten en zijn verwerkt in de kadernota en 
meerjaren begroting. Bij de volgende kadernota is het wellicht goed om dit nog beter te duiden voor 
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zover mogelijk wat extra is om te kunnen voldoen aan de kaderrichtlijn water. Velen met ons maken 
zorgen of we de uitvoering van de Kaderrichtlijn water wel tijdig gaan halen. Maar voorzitter, de fractie 
van Water Natuurlijk heeft er vertrouwen in dat het DB en de organisatie met de huidige omvang, er 
alles aan doet om dit te halen en wij vragen uw DB dan ook ons tijdig te informeren en in de P&C cyclus 
hier apart aandacht aan te besteden. Tevens vragen wij u ons tijdig te informeren mocht er vertraging 
optreden danwel dat onze planning toch niet gaat leiden tot het gewenste resultaat . 

Biodiversiteit: de natuur verandert, maar ook de gebouwde omgeving verandert. Stedelijk gebied 
neemt toe, mensen hebben veelal hun tuinen  verhard en veel regenwater komt in de riolering en dus 
in de RWZI terecht. In de commissie Waterketen hebben we kunnen zien dat de RWZI’s veelal tegen 
hun capaciteit draaien, of er zelfs boven zitten en de verschillen tussen droge perioden en erg natte 
perioden nemen toe. Droogtebestrijding is daarbij essentieel. We weten hoe we water snel moeten 
afvoeren, hoewel, soms zijn die hoeveelheden in korte tijd zo groot, maar hoe houden we het water 
vast? Dit is ook nodig voor de biodiversiteit. Onze fractie zou graag meer informatie hebben over dit 
aspect en wat wij als waterschap hierin kunnen betekenen. Wellicht aan de hand van de 
watersysteemanalyse en de bevindingen uit dat rapport en wat we er al mee aan het doen zijn om 
verbeteringen te bewerkstelligen? 

Op dit moment staat er op diverse plaatsen nog pm posten qua financiële middelen of tijd. We zien 
graag dat de volgende kadernota verder SMART wordt gemaakt. Voor ons als AB betekent dit dat we 
dan beter kunnen controleren wanneer wat komt en of we kaders moeten bijstellen. Dit mag ook met 
tussenstappen, om eventueel te kunnen bijsturen.   

Voorzitter ik ga afronden met nog twee korte puntjes en gezien de tijd hebben we hoofdpunten 
kunnen aanstippen. 

Een  punt van aandacht is nog het betrekken van jongeren. In het kader van de verkiezingen zijn we er 
mee begonnen, ook tussentijd hebben we al mooie dingen mogen zien, maar ook voor ons als AB  
zullen we ons op de jeugd dienen te richten. De jeugd heeft de toekomst, maar hoe gaan we dat verder 
oppakken en ontwikkelen. 

Als laatste willen we de organisatie danken die na de verkiezingen heel wat te verhapstukken heeft 
gehad met nieuwe bestuursleden, wat kinnesinne tussen coalitie en oppositie, hoewel wij liever praten 
over een Algemeen Bestuur en een Dagelijks Bestuur. Daarnaast wordt er geprobeerd wat dualisme te 
brengen in een monistisch systeem en wat meer politiek.  Veel gemeenten proberen wat meer 
monisme in een dualistisch systeem te brengen of te houden. Waterschap besturen is toch vaak inhoud 
en wat minder politiek. 
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